
 

 

GM-III.0003.30.1.2021 Kielce, 6 lipca 2021 r. 

 

Pan 

Arkadiusz Bąk 

Radny Województwa Świętokrzyskiego 

 

Dotyczy: odpowiedź na interpelację przesłaną w dn. 24.06.2021 r.  

 

Szanowny Panie Radny,  

odpowiadając na interpelację, w której zwrócił się Pan o udzielnie informacji dotyczących 

Spółki „Uzdrowisko Busko-Zdrój” S.A. (dalej: Spółka), uprzejmie informuję, że jako 

marszałek województwa nie jestem dysponentem informacji, o które Pan Radny wnosi, zatem 

na okoliczność udzielenia Panu Radnemu odpowiedzi, zostały one pozyskane bezpośrednio od 

Spółki. Ponadto nadmieniam, że znaczna cześć danych, o których podanie Pan wnosi objęta 

jest tajemnicą przedsiębiorstwa - jest to informacja handlowa mogąca mieć istotne znaczenie 

dla działalności gospodarczej prowadzonej przez Spółkę. Informacja ta znana jest jedynie 

określonemu kręgowi osób związanych z prowadzoną działalnością Spółki i nie może być 

publikowana ani rozpowszechniana. Udostępnienie takiej informacji do publicznej wiadomości 

nie mieści się w granicach prawa, zatem nie może być ona również Panu Radnemu przekazana, 

co mam nadzieję spotka się z Pana pełnym zrozumieniem. 

Poniżej przedstawiam odpowiedzi na Pana pytania:  

1. Kto z ramienia Spółki nadzorował wykonanie wszelkiej dokumentacji związanej  

z przygotowaniem tej inwestycji, kto konsultował z wykonawcą postęp prac, kto dokonywał 

odbioru zleconych do wykonania dokumentów? 

 

Odp.:  Przepisy prawa obejmują ochroną dane osobowe (dla których Spółka, jako pracodawca 

jest Administratorem danych), ograniczając obrót takimi danymi wyłącznie do sytuacji wprost 

wskazanych w stosownych przepisach. Ze względu na fakt, że osoby te nie pełnią funkcji 

publicznych, brak jest podstawy prawnej umożliwiającej udostępnienie danych, o które Pan 

Radny pyta.  
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2. Kto ponosi odpowiedzialność za istniejące rozbieżności pomiędzy projektem budowlanym  

i projektem wykonawczym, czy rozbieżności te powstały z przyczyn leżących po stronie 

wykonawcy czy zamawiającego? 

Odp.: Analogicznie jak w poprzednim pytaniu, informacja będąca odpowiedzią na Pana pytanie 

obejmuje chronione prawem dane osobowe, dla których Spółka, jako pracodawca jest 

Administratorem danych. Odnosząc się natomiast do kwestii samej dokumentacji wyjaśniam, 

że w momencie jej wykonania spełniała ona oczekiwania zamawiającego i została zatwierdzona 

przez władze budowlane. Na podstawie tej dokumentacji uzyskano wymagane pozwolenie na 

budowę.  

3. Proszę o wykaz wszystkich zmian jakie zostały wprowadzone w wyniku weryfikacji 

istniejącej dokumentacji. 

 

Odp.: Przyjęty przez „Uzdrowisko Busko-Zdrój” S.A. projekt budowlany zadania 

inwestycyjnego pn.: „Rozbudowa Szpitala Uzdrowiskowego „Krystyna” służąca optymalizacji 

procesu terapeutyczno-leczniczego w chorobach układu krążenia” różnił się od wersji projektu 

wykonawczego oraz nie zawierał istotnych rozwiązań technicznych. Różnice dotyczyły między 

innymi: 

− sposobu wykonania robót budowlanych i ich wykończenia, w tym m.in.: niezgodności 

powierzchni, rzędnych, braku odstępstwa od normowych wymiarów klatek schodowych, 

− braku dokumentacji na wykonanie wentylacji w pomieszczeniach wymaganych przepisami 

prawa, 

− braku rozwiązań na odprowadzenie wód gruntowych zalewających pomieszczenia piwnic  

w budynku nr 1 oraz właściwego rozwiązania technicznego wykonania warstw 

posadzkowych, jak i izolacji ścian piwnic z uwagi na brak izolacji poziomej na ławach, 

− braku właściwego rozwiązania w projekcie instalacji c.o. w pomieszczeniach.  

 

4. Jaki był wynik finansowy Szpitala „Krystyna” za 2019 i 2020 rok?  

 

Odp.: Informuję, że wynik finansowy Szpitala Uzdrowiskowego „Krystyna” za rok 2019 

wyniósł – 1.029.979,67 zł (po uwzględnieniu rozliczenia dotacji na obiekt, itp.). Odnośnie roku 
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2020, dane finansowe nadal są opracowywane i nie jest jeszcze znany ostateczny wynik 

finansowy tej jednostki. 

 

5. Jakie działania podjął Dyrektor Szpitala „Krystyna”, aby wykorzystać potencjał łóżek 

rehabilitacji ogólnoustrojowej (kardiologiczna, neurologiczna), czy nie mogąc wykorzystać 

łóżek: sanatoryjnych, uzdrowiskowych NFZ (pandemia), podjął działania, aby zwiększyć zakres 

usług związanych z rehabilitacją ogólnoustrojową w kontekście Rozporządzenia: można było 

przyjmować pacjentów na rehabilitację ogólnoustrojową, gdzie zaprzestanie lub 

nierozpoczęcie rehabilitacji mogło spowodować pogorszenie stanu zdrowia? 

 

 

 

 

 

Odp.: Spółka w okresie obowiązywania obostrzeń związanych z ograniczeniem 

rozprzestrzeniania się wirusa SARS-CoV-2 realizowała swoje zadania dostosowując się do 

obowiązujących wówczas przepisów prawa i zaleceń epidemicznych. 

 
 

 

 

 

 

 

 

6. Ile łóżek rehabilitacji ogólnoustrojowej (ortopedycznej) posiadał w 2020 roku Szpital 

„Górka”? 
 

Odp.: Powyższe dane są publicznie dostępne w związku z rejestracją podmiotu leczniczego  

w Rejestrze Podmiotów Wykonujących Działalność Leczniczą.  

7. Rada Nadzorcza „UBZ” S.A. stwierdziła, że szacunkowa wartość zmniejszenia 

zrealizowanych przychodów w 2020 roku wynosi około 2,3 mln złotych: w jaki sposób Rada 

Nadzorcza dokonała kalkulacji zmniejszenia tych przychodów na powyższą kwotę, jaki byłby 

wynik finansowy w 2020 roku w sytuacji, gdyby wykorzystywane były zlikwidowane łóżka? 
 

 

 

 

Odp.: Rada Nadzorcza nie dokonywała kalkulacji, lecz oparła się na wyliczeniu zawartym  

w podpisanej przez Prezesa Zarządu Spółki „Uzdrowisko Busko-Zdrój” S.A. – Pana Wojciecha 

Lubawskiego „Analizie ekonomiczno-finansowej za 11 m-cy 2020 roku”: 

(…) Spadek wartości przychodów uzyskiwanych w 2020 roku w porównaniu do roku 

poprzedniego to m.in. (…) zmniejszenie w stosunku do roku poprzedniego ilości udzielanych 

świadczeń w Uzdrowiskowym Szpitalu Kompleksowej Rehabilitacji „Krystyna” (wyłączono  

ze sprzedaży 121 łóżek w obiekcie na cały 2020 rok tytułem przygotowania budynku do 

realizacji działań inwestycyjnych - szacunkowa wartość zmniejszenia zrealizowanych 

przychodów, uwzględniając poziom wykonania usług w obiekcie za 11 m-cy oraz 12 m-cy 2020 

roku, wynosi ok. 2,3 mln zł). 
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Biegły rewident nie przedstawił jeszcze opinii w zakresie sprawozdania finansowego Spółki  

za 2020 rok, stąd żądane wyliczenie mogłoby być obarczone błędem. 

 

8. Z jakich przyczyn Pan Marszałek zwiększył liczbę członków Rady Nadzorczej „UBZ” 

S.A. do maksymalnej liczby określonej przez Statut Spółki? 
 

 

Odp.: Zgodnie z § 37 ust. 1 Statutu Spółki „Uzdrowisko Busko-Zdrój” S.A., Rada Nadzorcza 

składa się z 3 (trzech) do 6 (sześciu) członków, powoływanych przez Walne Zgromadzenie. 

Powyższe było zatem zgodne z przepisami. Od dnia 16 kwietnia 2021 roku Rada Nadzorcza 

Spółki składa się z pięciu osób. 
 

 

 

 

 

9. Ile wyniosło wynagrodzenie (brutto) każdego z członków Rady Nadzorczej „UBZ” S.A. 

za 2019 rok i za 2020 rok? 
  

 

 

 

 

Odp.: W związku z: 

− przepisami ustawy z dnia 9 czerwca 2016 r. o zasadach kształtowania wynagrodzeń osób 

kierujących niektórymi spółkami (Dz. U. z 2020 r. poz. 1907 ze zmianami) oraz 

− Uchwałą Walnego Zgromadzenia Akcjonariuszy Spółki Nr 16 z dnia 26.06.2017 r.  

w sprawie zasad kształtowania wynagrodzeń Członków Rady Nadzorczej ustalającą 

miesięczne wynagrodzenie Członków Rady Nadzorczej, jako iloczyn przeciętnego 

miesięcznego wynagrodzenia w sektorze przedsiębiorstw bez wypłat nagród z zysku  

w czwartym kwartale roku poprzedniego, ogłoszonego przez prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego oraz mnożnika 1, a także podwyższenie tego wynagrodzenia o 10% dla 

Przewodniczącego, Wiceprzewodniczącego i Sekretarza Rady Nadzorczej,  

od dnia 01.01.2019 r. do dnia 31.12.2019 r. wynagrodzenie Członków Rady Nadzorczej Spółki 

„Uzdrowisko Busko-Zdrój” S.A. wynosiło odpowiednio: 

Funkcja 

Przeciętne 

miesięczne 

wynagrodzenie  

w sektorze 

przedsiębiorstw 

bez wypłat nagród 

z zysku  

w czwartym 

kwartale 2018 r.* 

Mnożnik 

Podwyższenie 

wynagrodzenia 

o 10% 

Wynagrodzenie 

miesięczne 

Członka Rady 

Nadzorczej 

Przewodniczący Rady Nadzorczej 5.071,25 zł 1 tak 5.578,375 zł 

Wiceprzewodniczący Rady Nadzorczej 5.071,25 zł 1 tak 5.578,375 zł 

Sekretarz Rady Nadzorczej 5.071,25 zł 1 tak 5.578,375 zł 

Członek Rady Nadzorczej  5.071,25 zł 1 nie 5.071,25 zł 
 



 

5 

 

*Obwieszczenie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18 stycznia 2019 r. w sprawie przeciętnego miesięcznego 

wynagrodzenia w sektorze przedsiębiorstw bez wypłat nagród z zysku w czwartym kwartale 2018 r.: „….. ogłasza się, że 

przeciętne miesięczne wynagrodzenie w sektorze przedsiębiorstw bez wypłat nagród z zysku w czwartym kwartale 2018 r. 

wyniosło 5.071,25 zł.” 

Natomiast, od dnia 01.01.2020 r. do dnia 31.12.2020 r. wynagrodzenie Członków Rady Spółki 

„Uzdrowisko Busko-Zdrój” S.A. wynosiło odpowiednio: 
 

Funkcja 

Przeciętne 

miesięczne 

wynagrodzenie  

w sektorze 

przedsiębiorstw  

bez wypłat nagród  

z zysku  

w czwartym 

kwartale 2019 r.* 

mnożni

k 

Podwyższenie 

wynagrodzenia 

o 10% 

Wynagrodzenie 

miesięczne 

Członka Rady 

Nadzorczej 

Przewodniczący Rady Nadzorczej 5.367,71 zł 1 tak 5.904,48 zł 

Wiceprzewodniczący Rady 

Nadzorczej 
5.367,71 zł 1 tak 5.904,48 zł 

Sekretarz Rady Nadzorczej 5.367,71 zł 1 tak 5.904,48 zł 

Członek Rady Nadzorczej 5.367,71 zł 1 nie 5.367,71 zł 

 

*  Obwieszczenie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 21 stycznia 2020 r. w sprawie przeciętnego miesięcznego 

wynagrodzenia w sektorze przedsiębiorstw bez wypłat nagród z zysku w czwartym kwartale 2019 r.: „….. ogłasza się, że 

przeciętne miesięczne wynagrodzenie w sektorze przedsiębiorstw bez wypłat nagród z zysku w czwartym kwartale 2019 r. 

wyniosło 5.367,71 zł.” 
 
 

 

 

10. Dlaczego Rada Nadzorcza „UBZ” S.A. nie dokonała wnikliwej analizy i oceny pracy 

Prezesa Zarządu „UBZ” S.A. decydując się na radykalny tryb odwołania? 
 

 

 

 

Odp.: Rada Nadzorcza dokonała wnikliwej analizy i oceny pracy Prezesa Zarządu „Uzdrowiska 

Busko-Zdrój” S.A. – Pana Wojciecha Lubawskiego, która wypadła negatywnie. Opierano się 

wyłącznie na dokumentach przedstawionych przez Prezesa Zarządu Spółki – Pana Wojciecha 

Lubawskiego. Decyzja Rady Nadzorczej była podjęta kolegialnie i motywowana dobrem 

nadzorowanej Spółki. 

 
 

 

 

 

11. Czy w ocenie Pana Marszałka, takie działania Rada Nadzorcza przeprowadziła  

w sposób profesjonalny?  
 

 

 

Odp.: Ocena działań członków Rady Nadzorczej UBZ S.A. należy do wyłącznej kompetencji 

Zwyczajnego Walnego Zgromadzenia i jest dokonywana corocznie w formie uchwał  

w przedmiocie udzielenia / lub nieudzielenia absolutorium z wykonania obowiązków w danym 

roku obrotowym, odrębnie w odniesieniu do każdego z członków Rady.  
 

 

 

 

 

 

12. Jak Pan Marszałek ocenia dotychczasową pracę Rady Nadzorczej „UBZ” S.A.? 
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Odp.: Ocena pracy członków Rady Nadzorczej UBZ S.A. należy do wyłącznej kompetencji 

Zwyczajnego Walnego Zgromadzenia i jest dokonywana corocznie w formie uchwał  

w przedmiocie udzielenia / lub nieudzielenia absolutorium z wykonania obowiązków w danym 

roku obrotowym, odrębnie w odniesieniu do każdego z członków Rady. Za 2019 rok, 

Zwyczajne Walne Zgromadzenie „Uzdrowiska Busko-Zdrój” S.A. udzieliło absolutorium  

z wykonania obowiązków wszystkim członkom Rady Nadzorczej, za 2020 rok – podjęcie 

stosownych uchwał nastąpi na posiedzeniu, które powinno odbyć się w terminie dziewięciu 

miesięcy po upływie ostatniego roku obrotowego, czyli do końca września 2021 roku, zgodnie 

ze znowelizowanymi regulacjami w zakresie możliwości zwoływania Walnych Zgromadzeń.  
 

 

 

 

 

 

 

 

13. Czy Pan Marszałek zamierza w najbliższym czasie zmniejszyć liczbę członków Rady 

Nadzorczej do minimum określonego w Statucie Spółki?  

 

Odp.: Decyzja o zmianie składu liczbowego członków Rady Nadzorczej „Uzdrowiska Busko-

Zdrój” S.A. należy do kompetencji Walnego Zgromadzenia. Liczba członków Rady Nadzorczej 

może ulec zmianie w każdym momencie, w zależności od zaistnienia takiej potrzeby. 

Jednocześnie informuję, iż od dnia 16 kwietnia 2021 roku liczba członków Rady Nadzorczej 

Spółki została zmniejszona z 6 (sześciu) do 5 (pięciu) osób, z czego pracownicy Spółki mieli 

prawo wyboru dwóch członków do składu Rady Nadzorczej (§ 38 ust. 1 Statutu Spółki).  

 

Należy zauważyć, że informacje będące odpowiedzią na kolejne pytania:  

14. Jaka była procentowa efektywność wykorzystania 449 łóżek w Szpitalu „Krystyna” za 

cały 2019 rok oraz w rozbiciu na 12 miesięcy?; 

15. Jaka była procentowa efektywność wykorzystania 328 łóżek w Szpitalu „Krystyna”  

w miesiącu styczniu i lutym 2020 roku i za cały 2020 rok, oraz w rozbiciu na 12 m-cy?; 

16. Jaka była procentowa efektywność wykorzystania 90 łóżek kardiologicznych, 

przeniesionych do Pawilonu A+E Szpitala „Krystyna”, w miesiącu styczniu i lutym 2020 

roku i za cały 2020 rok, oraz w rozbiciu na 12 m-cy?; 

17. Czy Dyrektor Szpitala „Krystyna” wykonał w 2020 roku kontrakt z NFZ w zakresie 

rehabilitacji ogólnoustrojowej, czy miał w tym zakresie nadwykonania?; 

18. Jaka była procentowa efektywność wykorzystania (?) łóżek rehabilitacji ortopedycznej  

w miesiącu styczniu i lutym 2020 roku i za cały 2020 rok, oraz w rozbiciu na 12 m-cy?; 
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19. Czy Dyrektor Szpitala „Górka” wykonał w 2020 roku kontrakt z NFZ w zakresie 

rehabilitacji ogólnoustrojowej, tj. ortopedycznej, czy miał w tym zakresie nadwykonania?; 

20. Jaka była procentowa efektywność wykorzystania 449 łóżek w miesiącu styczniu i lutym 

2020 roku i za cały 2020 rok, oraz w rozbiciu na 12 m-cy? 
 

 

 

tak, jak wskazałem na wstępie, również objęte są tajemnicą przedsiębiorstwa, nie mogą być 

publikowane ani rozpowszechniane. 

Odnosząc się do prośby o udostępnienie kopii protokołów z posiedzeń Rady Nadzorczej z lat 

2019, 2020 i 2021 wyjaśniam, że posiedzenia Rady Nadzorczej Spółki – rozumując a contrario  

z art. 18 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2020 r. 

poz. 2176) – nie są jawne.  

Wyrażam nadzieję, że powyższe odpowiedzi będą satysfakcjonujące, jeśli jednak zdaniem Pana 

Radnego nie zostały udzielone w sposób wyczerpujący, proszę o bezpośrednie zwrócenie się 

do Spółki „Uzdrowisko Busko-Zdrój” S.A.  

Z poważaniem 

Andrzej Bętkowski 

Marszałek Województwa Świętokrzyskiego 

(podpisano elektronicznie) 
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